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VTT Timo Aro on tehnyt Lohjan ja Porvoon kaupungeille tilastoanalyysiin nojaavan tutkielman Lohjan ja 
Porvoon toiminnallisesta suuntautumisesta, vuorovaikutuksesta ja yhteydestä metropolialueeseen. Aron 
mukaan metropolialueen rajausta ei ole tehty toiminnallisen suuntautumisen ja eheyden, liikkumisen ja 
liikenteen ja vuorovaikutuksen näkökulmasta perustellulla tavalla, eikä jako ole kestävä, oikeudenmukainen 
tai tasavertainen kaikkien pääkaupunkiseudun vaikutusalueella olevien kuntien kannalta. Lohja ja Porvoo 
ovat hakeutumassa osaksi metropolialueen yhteistyömekanismeja. 

Siuntion kunta sijaitsee lähempänä pääkaupunkiseutua kuin suuri osa pääkaupunkiseudun 
neuvottelukuntaan nyt kuuluvista kunnista. Siuntion kuntastrategian mukaan kunta pyrkii osaksi 
metropolialuetta. Kunnanhallitus on päättänyt yksimielisesti syyskuussa 2020, että seuraavat askeleet 
asiassa otetaan hakeutumalla Helsingin Seudun yhteistyökokoukseen. 

Siuntio kuuluu kaikkien mittarien mukaan kiinteästi osaksi pääkaupunkiseutua. Alue-, väestö- ja 
yhdyskuntarakennetta, kasvua, kilpailukykyä ja työllisyyttä sekä asumista, liikkuvuutta ja asiointia kuvaavien 
tilastollisten tunnuslukujen perusteella Siuntio on positiivisessa riippuvuussuhteessa pääkaupunkiseutuun. 
Siuntion pendelöinti kohdistuu lähes kokonaan metropolialueelle ja pendelöintivirrat ovat suhteellisesti 
huomattavasti suurempia kuin useissa neuvottelukuntaan nyt kuuluvissa kunnissa. Metropolialueen 
merkitys korostuu myös muuttovirroissa. Kunta on osa HSY:n järjestelmiä ja myös alueen kaupalliset 
yhteydet suuntautuvat pääosin pääkaupunkiseudulle. 

Siuntion kunta esittää, että kunta kutsutaan Helsingin seudun yhteistyökokouksen toimintaan. 
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